Reading Scheme (S1-S3)

Achievements and Requirements

The school has set the reading requirements for students to promote a reading culture amongst students and encourage them to read a variety of books. We hope students can develop the ability of 'reading to learn', and eventually construct knowledge and broaden their horizons to make good preparation for life-long learning.

Students should borrow school library books to read and return them on time. They are encouraged to read both English and Chinese books. Students can reach a higher reading achievement level by reading more books and getting reading points.

Reading	No. of library books read			Reading points*	Number of
Achievement Level	English		Chinese	required	merits awarded
Not Completed	fewer than 8	or	fewer than 8		
Elementary Level				16	1
Intermediate Level	8 or more	and	8 or more	35	2
Advanced Level				70	3

^{*} Students can gain reading points by borrowing library books and joining reading activities.

Reading Activities include 'Read for Charity' Reading Programme, Holiday Reading Programme, Book

Sharing and other activities held by the School Library.

Students who have joined the Reading Programme for Children and Youth organized by the Hong Kong Public Libraries can submit their reading record to the school librarian by 25th May. We will also consider the books that students read from September to May as their reading and loan record.

The reading achievement of each student will be reflected in their report card.

The reading requirement will be adjusted every school year.

Awards

In addition to merits awarded, students who have read 16 Chinese books and 16 English books or more and have an outstanding performance in reading will be nominated for the Reading Award.

初中閱讀計劃(中一至中三適用)

成績標準及要求

為推動閱讀讓同學能養成良好閱讀習慣,學校為初中學生訂立個人閱讀要求及借閱標準。學校希望培養學生閱讀興趣和能力,擴闊知識領域,為終生學習作好準備。

學生須於學校圖書館借閱書籍並準時還書。學校鼓勵同學多借閱不同種類的中、英文書籍,以獲取更多閱讀積分和達至更高成績標準。

成績標準	借閱學校	圖書館	閱讀積分*	優點獎勵	
	英文書		中文書	阅读很分	愛
未達要求	少於 8 本	或	少於 8本		
初級標準				16	1
中級標準	8本或以上	及	8本或以上	35	2
高級標準				70	3

^{*}學生借閱學校圖書或參與閱讀活動均可獲取閱讀積分。閱讀活動包括「開卷助人」 閱讀計劃 (Read for Charity),假期閱讀計劃,閱讀分享及其他由本校圖書館舉辦的 閱讀活動。

凡參加香港公共圖書館之「兒童及青少年閱讀計劃」的學生,可於五月二十五日前 把紀錄冊交到學校圖書館。學生於九月至五月期間,就該計劃所閱讀之中、英文書 籍,亦會被接納為他的個人閱讀紀錄。

學生個人之「閱讀成績」將顯示於成績表上。

每年學校會修訂各級之閱讀要求。

獎勵

除獲優點獎勵外,借閱 16 本中文圖書及 16 本英文圖書或以上和在閱讀有優良表現的學生將可獲提名學年閱讀獎項。